
Protokół Nr II/2018 
z obrad sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie 

z dnia 28 listopada 2018 roku 
 

Otwarcia obrad II sesji Rady Miejskiej VIII kadencji dokonał Przewodniczący Rady 
Adam Mysiara. Powitał wszystkich zebranych. 
 Na sekretarza obrad zaproponował radnego Rafała Dębickiego – wyraził zgodę. 
Głosowanie  
14 głosów – za 
Na podstawie listy obecności stwierdził że obecnych jest 15 radnych, pełny skład Rady. 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 
Radny P. Jaros 
- w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości zgłosił wniosek formalny o uzupełnienie 
porządku obrad o pkt. interpelacje i zapytania radnych. Jest to I sesja robocza i jest wiele 
pytań do Burmistrza. 
Pani Sekretarz 
- od bieżącej kadencji interpelacje są składane w formie pisemnej do Przewodniczącego i 
przekazywane do Burmistrza, nie ma tego w statucie i dlatego nie ma od tej kadencji w 
porządku obrad sesji. Interpelacje będą umieszczane na stronach BIP i tam też będą 
odpowiedzi dla radnych. Mówię to z pełną  odpowiedzialnością od strony prawnej że ich nie 
będzie. Jest pkt. sprawy różne, będzie można zadawać pytania Burmistrzowi i 
Przewodniczącemu. 
Radny P. Jaros 
- ja o tym wiem chcieliśmy zapytania radnych wprowadzić. 
Pan Przewodniczący 
- w pkt 14 są wolne wnioski i dyskusja i tam można zadawać pytania. 
Zapytał czy radny podtrzymuje swój wniosek – tak. 
Głosowanie wniosku o wprowadzenie do porządku obrad sesji pkt. interpelacje  i zapytania 
radnych 
5 głosów – za 
8 głosów – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się. 
Radny P. Jaros 
- w związku z tym przekazuję interpelacje na piśmie i proszę o ich niezwłoczne umieszczenie 
na stronach BIP. 
Pani Sekretarz 
- oczywiście. 
Pan Przewodniczący 
- odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
6. Uchwały w sprawie powołania składów Komisji Rady Miejskiej i wyboru ich 

przewodniczących. 
7. Podjęcie uchwał w sprawie określenia stawek podatków i opłat lokalnych dla 

Gminy Sędziszów w roku 2019: 
- od nieruchomości, 
- od środków transportowych, 



- od posiadania psów, 
- rolny, 
- opłata targowa 

8. Uchwała w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 
pożytku publicznym i wolontariacie, na rok 2019. 

9. Uchwała w sprawie dopłaty dla taryfowej grupy odbiorców usług wodociągowych 
z zakresu zbiorowego zaopatrzenia w wodę w okresie od 1 stycznia 2019 roku do 
31 grudnia 2019 roku. 

10. Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2018 – 2028. 
11. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2018 rok. 
12. Uchwała w sprawie zarządzenia wyborów do rad sołeckich i zarządów osiedli. 
13. Uchwała w sprawie ustalenia warunków pracy i płacy Burmistrza. 
14.  Wolne wnioski i dyskusja. 
15.  Zamknięcie obrad. 

Głosowanie 
15 głosów - za  
Ad. 4 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Radny P. Jaros 
- mam pytanie, czy to jest protokół z sesji na której składaliśmy ślubowanie? 
Pan Przewodniczący 
- tak, proszę o przegłosowanie 
15 głosów - za 
Ad. 5 
Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z pracy. ( materiał stanowi załącznik do protokołu). 
Radny P. Jaros 
- czy można zabrać głos w kwestii zapytań odnośnie sprawozdania Burmistrza. 
Pan Przewodniczący 
- nie można bo nie ma tego w porządku obrad. 
Radny Piotr Jaros 
- chciałbym zapytać prawnika czy się zgadza? 
Pan Przewodniczący 
- program jest przegłosowany, jest pkt. wolne wnioski i dyskusja. 
Radny Piotr Jaros 
- głosowaliśmy nad zupełnie innym punktem,  tu jest sprawozdanie z bieżącej działalności w 
okresie międzysesyjnym. 
Pan Przewodniczący 
- jest pkt wolne wnioski i dyskusja będzie można zadawać pytania. 
Radny P. Jaros 
- to jest pkt. który znajduje się na końcu sesji a Burmistrz przedstawił sprawozdanie które 
dotyczy bieżącej działalności. 
- jeszcze raz proszę o opinię prawną czy można zadawać pytania w kwestii sprawozdania 
Burmistrza? Konkretną odpowiedź proszę. 
Pan Przewodniczący 
- Pani Sekretarz czy można zadawać pytania jeśli nie ma tego w porządku obrad? 
Pani Sekretarz 
- Panie Przewodniczący, Pan Przewodniczący prowadzi obrady sesji. 
Ad. 6 
Pan Przewodniczący 



- przechodzimy do pkt następnego podjęcie uchwał w sprawie powołania składów Komisji 
Rady Miejskiej i wyboru ich przewodniczących: 

1) Komisja Rewizyjna 
W związku z tym że zapisało się 6 osób, 2 osoby ze wskazania Klubów nad nimi nie 
głosujemy, przechodzimy do głosowania nad pozostałymi osobami. Prosiłbym bez elektroniki 
bo zbyt dużo czasu to zajmie. 
Radny P. Jaros 
- przyjęto standardowo że będzie się to odbywać poprzez głosowanie jest 6 kandydatów, 2 ze 
wskazania klubów to do obsadzenia są 3 miejsca.  Przyjęliście że w formie głosowanie, na 
podstawie jakiego aktu prawnego to robicie? Muszą państwo jednego0 kandydata odrzucić, 
pytam na podstawie jakiego aktu prawnego – bo jeżeli nie ma podstaw prawnych to taką 
uchwałę zaskarżymy do Wojewody w ramach rozstrzygnięć. 
Pani Sekretarz 
- podstawą prawną do powołania Komisji jest ustawa o samorządzie gminnym i nasz statut, 
Rada pracuje jako ciało kolegialne. To państwo jesteście w stanie dojść do konsensusu i 
wybrania spośród siebie składów Komisji, nie znajdę szczegółowych przepisów, chętnych jest 
4 a miejsc 3 i tylko wy macie prawo się ukonstytuować. 
Radny P. Jaros 
- chodzi o prosty zapis który powinien znaleźć się w statucie w jaki sposób dokonuje się 
wyboru jeśli zaistnieje taka sytuacja jak teraz. W tym momencie będziemy dokonywać 
wyboru bez żadnej podstawy prawnej 
Pani Sekretarz 
- gdyby Pan przejrzał statuty innych gmin czy wyższego szczebla samorządu to widziałby Pan 
że takich szczegółowych zapisów Pan nie znajdzie. Ma Pan długą praktykę samorządową jeśli 
rada działa w granicach prawa a coś nie jest doregulowane to robicie przerwę, robicie 
regulamin i przyjmujecie go, jest to prawo panie radny? 
Radny P. Jaros 
- widzę, że idziemy w pewnym kierunku, taki regulamin powinien być przed sesją a nie w 
trakcie sesji. 
Radny J. Jaworski 
- w § 62 statutu jest szczegółowo opisane jak wybiera się Komisje. 
Pani Sekretarz 
- Pan Radny uważa że nasze zapisy nie są doprecyzowane, wg mnie są doprecyzowane, jeśli 
Rada stwierdzi że za mało to proszę regulamin doprecyzować. 
Pan Przewodniczący 
- przystępujemy do głosowania, jeśli Klub uzna że jest to niezgodne to zaskarży uchwałę. 
Żeby usprawnić pracę proponuję głosowanie przez podniesienie ręki, czy Rada wyraża 
zgodę? 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Komisja Rewizyjna: 
Dwóch radnych jest ze wskazania klubu Piotr Jaros i Konrad Prusek, tych osób nie 
głosujemy. 
Radny Jarosław Chmielarski 
Głosowanie 
5 głosów – za 
9 głosów – przeciw 
1 głos wstrzymujący się 
Radny Jan Strzelec 
Głosowanie 



14 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się 
Radny Jan Wiencek 
Głosowanie 
10 głosów – za 
5 głosów – przeciw 
Radny Andrzej Stępień 
głosowanie 
10 głosów – za 
5 głosów – przeciw 
Radny J. Chmielarski 
- deklarował Pan Burmistrzu że przewodniczącym zostanie p. Jaros proszę się trzymać 
ustaleń, uważam sprawę za zamkniętą. 
 
Komisja skarg, wniosków i petycji – skład 5 osobowy nie głosujemy: 

1) Rafał Dębicki 
2) Barbara Maczkiewicz 
3) Wiktor Tabor 
4) Jakub Kubiec 
5) Bożena Wójcik 

 
Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

1) Jarosław Jaworski 
2) Aneta Konieczna 
3) Barbara Maczkiewicz 

 
Komisja Zdrowia 

1) Bożena Wójcik 
2) Jarosław Jaworski 
3) Dariusz Juszczyk 
4) Jan Wiencek 

 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Gminy 

1) Piotr Jaros 
Głosowanie 
5 głosów –za 
9 głosów – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się 

2) Rafał Dębicki 
15 głosów – za 

3) Dariusz Juszczyk 
10 głosów – za 
4 głosy – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się 

4) Aneta Konieczna 
9 głosów – za 
4 głosy – przeciw 
2 głosy -  wstrzymujące się 
 
 



5) Adam Mysiara 
głosowanie 
9 głosów – za 
5 głosy – przeciw 
1 głosy wstrzymujące się 
 

6) Jakub Kubiec 
głosowanie 
10 głosów – za 
5 głosów – przeciw 

 
Komisja Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej, Rolnictwa i Drogownictwa 

1) Jarosław Chmielarski 
Głosowanie 
7 głosów – za 
6 głosów – przeciw 
2 głosy – wstrzymujące się 

2) Jan Strzelec 
głosowanie 
5 głosów – za 
6 głosów – przeciw 
4 głosy – wstrzymujące się 

3) Wiktor Tabor 
głosowanie 
10 głosów – za 
5 głosów – przeciw 

4) Andrzej Stępień 
głosowanie 
10 głosów – za 
5 głosów – przeciw 

5) Adam Mysiara 
głosowanie 
10 głosów – za 
5 głosów – przeciw 

6) Konrad Prusek 
głosowanie 
13 głosów – za 
1 głos – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się 

Wiceprzewodniczący D. Juszczyk 
- proponuję aby Komisje kolejno spotykały się i ustalały sobie przewodniczącego. 
Rada wyraziła zgodę. 
Pan Przewodniczący 
- po przerwie, rozpoczynamy głosowanie składów Komisji i ich Przewodniczących  
Komisja Rewizyjna 

1) Piotr Jaros – wskazanie Klubu PiS 
2) Konrad Prusek – wskazanie Klubu Lokalna Wspólnota Samorządowa 
3) Jan Strzelec 
4) Jan Wiencek 
5) Andrzej Stępień 



Przewodniczący Piotr Jaros 
Głosowanie 
15 głosów – za     uchwała Nr II/4/2018 
Komisja skarg, wniosków i petycji 

1) Rafał Dębicki - wskazanie Klubu PiS 
2) Barbara Maczkiewicz - wskazanie Klubu Lokalna Wspólnota Samorządowa 
3) Wiktor Tabor 
4) Jakub Kubiec 
5) Bożena Wójcik 

Przewodniczący Jakub Kubiec 
Głosowanie 
12 głosów – za 
3 głosów – przeciw     uchwała Nr II/5?2018 
Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

1) Jarosław Jaworski 
2) Aneta Konieczna  
3) Barbara Maczkiewicz 

Przewodniczący Jarosław Jaworski 
Głosowanie 
13 głosów – za 
1 głos – przeciw                   uchwała Nr II/6/2018 
Radny R. Dębicki 
- widzę że ten system do głosowania nie działa jak powinien bo ilość rąk nie zgadza się z 
wydrukiem na planszy. 
Pani Sekretarz 
- to się powinno zgadzać, protokół z głosowania z nazwiskami się wyświetla, może niezbyt 
mocno przyciskacie. 
Pan K. Malec 
- odbija się zawsze pierwszy przycisk nawet jeśli ktoś przyciśnie drugi raz. (sprawdzenie 
urządzeń, wszystkie działają prawidłowo). 
Pan Przewodniczący 
- przystępujemy do dalszego głosowania 
Komisja Zdrowia 

1) Bożena Wójcik 
2) Jarosław Jaworski 
3) Juszczyk Dariusz 
4) Jan Wiencek 

Przewodniczący Jan Wiencek 
Radna B. Wójcik 
- zgłaszam wniosek o wykreślenie mojej osoby ze składu Komisji Zdrowia, Ładu i Porządku 
Publicznego ( wniosek przyjęty) 
Pan Przewodniczący 
- głosowanie skład 3 osobowy 
10 głosów – za 
2 głos – przeciw 
3 głosy – wstrzymujące się        uchwała Nr II/7/2018 
Komisja Oświaty 

1) Rafał Dębicki 
2) Dariusz Juszczyk 
3) Aneta Konieczna 



4) Adam Mysiara 
5) Jakub Kubiec 

Przewodniczący Dariusz Juszczyk 
Radny P. Jaros 
- w moich interpelacjach jest wniosek aby wprowadzić do statutu  standardy które powinny 
być powszechne. Proponujemy dopisać § w brzmieniu „osoby wchodzące w skład Prezydium 
Rady Przewodniczący i dwóch Wiceprzewodniczących nie mogą równocześnie pełnić funkcji 
przewodniczącego ani w-ce przewodniczącego Komisji stałej Rady”. Ma to wymiar etyczny i 
jest praktykowane w większości Rad. 
Pan Przewodniczący 
- jest statut, jeśli będzie poprawiony możemy wrócić do ponownego głosowania. 
Pani Sekretarz 
- ten zapis dotyczy komisji rewizyjnej i komisji skarg, że tam nie mogą być ale jeśli Rada 
zdecyduje to zmienimy. 
Radny P. Jaros 
- chcemy wypracować modelowe standardy, które powinny obowiązywać w Radzie, statut 
jest dokumentem otwartym, tam jest wiele rzeczy do poprawienia.  
Pani Sekretarz 
- w kwestii naszego statutu uwag Wojewody nie było. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie skład Komisji Oświaty 
10 głosów – za 
5 głosów – przeciw              uchwała Nr II/8/2018 
Komisja Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej, Rolnictwa i Drogownictwa 

1) Jarosław Chmielarski 
2) Wiktor Tabor 
3) Andrzej Stępień 
4) Adam Mysiara 
5) Konrad Prusek 

Przewodniczący Wiktor Tabor 
Głosowanie 
10 głosów – za 
3 głosy przeciw 
2 głosy – wstrzymujące się                  uchwała Nr II/9/2018 
Ad. 7 
Pan Przewodniczący 
- Podjęcie uchwał w sprawie określenia stawek podatków i opłat lokalnych dla Gminy 
Sędziszów w roku 2019: 
Pani Skarbnik 
- biorąc pod uwagę warunki ekonomiczno - finansowe mieszkańców w projektach 
zastosowano stawki niższe niż w obwieszczeniu MF z 25 lipca 2018 roku w sprawie górnych 
stawek podatków. U nas występuje 10 rodzajów podatku od nieruchomości. 
Przedstawiła uchwałę w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, 
Wpływy z tych podatków do budżetu to 6.287.000zł a z tytułu obniżenia stawek minus do 
budżetu 1.317.226zł, skutkuje to na obniżenie subwencji. Gmina podwójnie traci raz ze 
zmniejszenia subwencji i drugi raz że nie wpływa ta kwota do budżetu. 
Głosowanie 
14 głosów – za 
1 głos – przeciw             uchwała Nr II/10/2018 



Uchwała w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 
transportowych, 
Głosowanie 
15 głosów – za                     uchwała Nr II/11/2018 
Uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów, 
Radny R. Dębicki 
- dwie poprzednie uchwały były moralnie zasadne i umocowane przepisami, opłata od 
posiadania psów w mojej ocenie jest nie do końca moralnie umocowana. Nie ma systemu 
wymuszającego rejestrację psów, zwierzęta gospodarskie mają paszport i numer, teraz 
dochodzi do sytuacji że w bloku w jednej klatce jest kilka psów, część osób płaci a reszta nie. 
Nie możemy dopuścić do sytuacji że pobieramy od tych uczciwych a ta część nieuczciwych 
nie płaci. Obecnie jest ogólnopolski trend do likwidacji tych opłat, np. Kraków, Częstochowa. 
Ustawa dopuszcza 4 przypadki w których osoba jest zwolniona z tej opłaty. Jednym z tych 
przypadków jest zapis że osoba powyżej 65 roku życia prowadząca samotnie gospodarstwo 
domowe jest zwolniona z opłaty. W niektórych miastach za tą opłatę daje się coś w zamian 
np. zwalnia się tych którzy zaczipują psy, po pewnym czasie może się zmniejszyć ilość 
bezpańskich psów i płacenie za ich wyłapywanie. Mam propozycję albo zmienić zapisy tej 
uchwały albo zlikwidować tą opłatę. 
Pan Przewodniczący 
- część psów ma czipy i paszporty, miała wejść w życie ustawa o obowiązkowym czipowaniu. 
Proponuję przegłosować tą uchwałę. 
Radny R. Dębicki 
- może odłożyć to na następny miesiąc i przygotować inne zapisy. 
Pan Przewodniczący 
- mamy przyjęty porządek obrad, nie widzę problemu żeby przegłosować i dać do 
przepracowania przez Komisje. 
Radny J. Strzelec 
- wczoraj moja sąsiadka została pogryziona przez biegającego bez opieki psa na drodze 
publicznej , co z tym zrobić, jak rozwiązać ten problem bo ludzie nie mogą się dostać do 
swoich posesji. 
Radny W. Tabor 
- zgadzam się z tym co mówi radny Dębicki, wg mnie jest zasadne aby tym zajęła się Komisja 
Zdrowia. 
Radny J. Kubiec 
- zapytał jaki z tego tytułu jest dochód dla gminy? 
Pani Skarbnik 
- wpływ z tej opłaty to ok. 10tys. ostatnio podpisywałam dużo wezwań do zapłaty, nawet ta 
kwota też jest dobra dla budżetu, ponieważ już w tym roku zapłaciliśmy 120tys. za 
wyłapywanie i przekazanie do schroniska bezpańskich psów. 
Pan Burmistrz 
- przez ostatnie lata dyskutowaliśmy co zrobić żeby nie ponosić takich kwot za bezdomne 
zwierzęta. Prosiłbym aby ten temat skierować na Komisje merytoryczne do przepracowania, 
co można zrobić, patrząc na obowiązujące przepisy co jako gmina możemy zrobić żeby  
zidentyfikować właścicieli psów. Sprawdzić jakie może być prawo miejscowe, jest plaga 
bezpańskich psów. Chciałoby się inne rzeczy dofinansować a my musimy tyle płacić na 
bezdomne zwierzęta. Trzeba opinie prawne, nadzoru weterynaryjnego co my możemy jako 
gmina w tym temacie zrobić. 
Radny R. Dębicki 
- takie rozwiązanie jest w Krakowie za czipowanie psa właściciel jest zwolniony z opłaty. 
Ten problem i słowa że się tym zajmiemy słyszę od wielu lat. 



Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie opłaty od psa 
8 głosów – za 
5 głosów – przeciw 
2 głosy – wstrzymujące się          uchwała Nr II/12/2018 
Uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny żyta stanowiącej podstawę do ustalenia podatku 
rolnego 
Głosowanie 
15 głosów – za                      uchwała Nr II/13/2018 
Jest opinia ze Świętokrzyskiej Izby Rolniczej w sprawie projektu uchwały, nie mają uwag. 
Pani Sekretarz 
- uchwała w sprawie wprowadzenia opłaty targowej, określenia jej wysokości, zasad poboru i 
wynagrodzenia za inkaso. 
Objaśniła zmiany zapisów w strefie I pkt 3 zamiast w obrębie cmentarzy proponujemy słowo 
w okolicy. Wykreślono zapisy 5 i 6  które powtarzały się z ustawy. 
Radny P. Jaros 
- w imieniu Klubu PiS wnioskuję o obniżenie stawek w § 3 pkt. 1 o 10%. Obserwujemy 
pewne działania, gmina wspiera wielki biznes a trzeba wspierać małych przedsiębiorców, 
często są to firmy rodzinne, obniżenie stawek byłoby elementem wsparcia dla tych 
przedsiębiorców. 
Radny J. Chmielarski 
- § 4 uchwały inkasenci, pytanie do Burmistrza kto zatrudnia Panią Anetę Konieczną i kto 
wypłaca jej inkaso? 
Pani Sekretarz 
- umowa o inkaso jest między Burmistrzem a p. Konieczną, radny nie może mieć umowy z 
gminą ale są rozstrzygnięcia prawne, które nie dotyczą inkasentów i sołtysów. Z p. Konieczną 
nie ma umowy, inkaso jest wypłacane wg uchwały Rady. 
Radny J. Chmielarski 
- mam rozumieć że nie ma żadnej umowy cywilno – prawnej? 
Pani Sekretarz 
- nie ma. 
Pan Burmistrz 
- podpisywałem się zawsze pod tym żeby racjonalnie wspierać i pomagać wszystkim, którzy 
tworzą miejsca pracy i przynoszą dochód dla gminy. Przez ostatnie 2 lata stawki nie były 
podnoszone, koszty jakie ponosimy na utrzymanie naszych placów targowych za energię, 
odpady których koszty prawdopodobnie niewspółmiernie wzrosną dlatego proponowana jest 
minimalna podwyżka, w żaden sposób nie osłabi to handlujących. Ostatnio obserwujemy że 
wypełnione są place ale i powrócił handel na chodnikach i innych placach, nie wiem czy 
wykażemy się taką wielką dobrocią idąc w kierunku tego 10% obniżenia stawek.  Mam 
wątpliwości przy tych kosztach żeby był ład i porządek aby te place były utrzymane. Jako 
samorząd mamy zwiększone koszty i chociaż minimalną regulację powinniśmy zrobić żeby 
później w innych formach móc pomagać. Rada musi to rozważyć i zdecydować. 
Radny J. Chmielarski 
- Burmistrz mówi że jest umowa z p. Anetą a Sekretarz mówi że nie ma. 
Pan Burmistrz 
-w tym zakresie się nie wypowiadałem, inkaso wypłaca się na podstawie uchwały. 
Radny J. Chmielarski 
- czyli zawsze odpowiadają radni bo oni podejmują uchwałę. 
Pan Burmistrz 



- prawo decyduje, uchwała musi być zgodna z prawem, ta uchwała jest na podstawie prawnej 
do podjęcia i stosowania. 
Radny J. Strzelec 
- wczoraj w telewizji pokazywali nowe targowisko za pieniądze  zewnętrzne, czy u nas jest 
taka możliwość aby pozyskać pieniądze i zrobić zadaszone stanowiska? 
Pan Burmistrz 
- wybieraliśmy najważniejsze dla nas inwestycje, w 2018 roku było planowane 40% 
wydatków. Na 2019 rok planujemy ponad 30mln na inwestycje. 
Nie podejmowaliśmy tego tematu świadomie, handlujący mają swoje hale namiotowe, 
wybudowanie stałych ograniczy ilość stanowisk. Będziemy nad tym dyskutować. 
Radny P. Jaros 
- podtrzymuję wniosek Klubu PiS o obniżenie stawek opłaty targowej o 10%. 
Pan J. Kubiec 
- zgadzam się że mali przedsiębiorcy powinni ponosić jak najmniejsze opłaty, ale ludzie 
mający małe sklepy też ponoszą opłaty, czy tylko dla tej jednej grupy mamy obniżyć a nie dla 
wszystkich? 
Radny J. Wiencek 
- są to stawki które odzwierciedlają że może nastąpić wzrost cen a jest pewne że za energię 
będzie, odpady na pewno będą droższe, zostawiłbym te stawki a po nowym roku moglibyśmy 
się zastanowić znając faktyczny wzrost cen. Wraca sprawa os. Drewnianego, mówimy że jest 
okupowane przez handlujących, że powinniśmy ich przenieść a jeśli obniżymy to nie idzie to 
w parze. 
Pan Przewodniczący 
- poddał pod głosowanie wniosek Klubu PiS o obniżenie stawek o 10% 
5 głosów – za 
9 głosów – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się 
Głosowanie uchwały o opłacie targowej 
9 głosów – za 
5 głosów – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się      uchwała Nr II/14/2018 
Ad. 8 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił uchwałę w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o pożytku 
publicznym i wolontariacie, na rok 2019. 
Głosowanie 
15 głosów – za                   uchwała Nr II/15/2018 
Ad. 9 
Uchwała w sprawie dopłaty dla taryfowej grupy odbiorców usług wodociągowych z zakresu 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę w okresie od 1 stycznia 2019 roku do 31 grudnia 2019 roku. 
Radny R. Dębicki 
- stawka dopłaty jest taka sama od 2014 roku 70 groszy brutto, czy nie jest zasadne 
podwyższenie tej kwoty, w innych gminach są wyższe dopłaty. 
- w uchwałach w innych gminach Rada decyduje o dopłacie do wody i do ścieków, postawię 
wniosek o zwiększenie tej kwoty. W LEX znalazłem wykładnię że taka uchwała nie może 
mieć miejsca bo to ma być w uchwale budżetowej. 
Pani Skarbnik 
- w uchwale budżetowej zawsze jest kwota na ten cel ale żeby tam wpisać musi być uchwała 
odrębna  o wysokości dopłaty. Nadzór Wojewody i RIO nie uchyla nam tych uchwał. 



Wczoraj RIO uznało że jest to akt prawa miejscowego, jest bałagan w przepisach 
Pani Sekretarz 
- u nas te uchwały są już kilka lat, nie są to akty prawa miejscowego, nie podlegają ogłoszeniu 
w Dz. Urz. Woj. Święt. ale wczoraj RIO Kraków wydało opinię że jest to akt prawa 
miejscowego i miałam dylemat czy uznać to za akt prawa miejscowego, uznałam że nie bo 
opinia jest opinią. Świadczy to o bałaganie prawnym w kraju bo różne RIO różnie do tego 
podchodzą.. 
Pan Burmistrz 
- wg mojej wiedzy jest to prawidłowo że najpierw jest uchwała o stawce a później wpisujemy 
do budżetu, tak samo jak uchwały o pożyczkach i dotacjach. Odnosząc się do stwierdzenia że 
od 2014r jest taka sama dopłata, ale nie podnosimy cen wody i ścieków. Od stycznia będą 
ceny energii wyższe, koszty jakie ponosi ZUK przy obsłudze tylu przepompowniach, 
oczyszczalni, hydroforniach, kosztów eksploatacji, utrzymuje wszystko na poziomie zero. 
Takie propozycje powinny być zgłaszane wcześniej, my odpowiadamy za całość 
funkcjonowania samorządu, mamy to już wpisane do WPF, zmiana zaburzy wszystko. Na 
przyszłość proszę propozycje zgłaszać wcześniej żebyśmy mogli dokonać analizy. 
Radny R. Dębicki 
- teraz to podnoszą bo okres między spotkaniem a sesją był krótki, nie było kiedy zgłosić 
zgadzam się że ceny wody i ścieków nie były podnoszone, ale wszystkie ceny i opłaty rosną. 
Zgłaszam wniosek o przepracowania w Komisjach możliwości wyższej dopłaty do wody i 
ustalenie dopłaty do ścieków. 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Radny J. Wiencek 
- jeśli mówimy o dopłacie do ścieków to trzeba sprawdzić czy 100% jest podłączonych do 
kanalizacji. 
Radny R. Dębicki 
- w mojej opinii chodzi o to że gdyby była dopłata do ścieków zachęciłoby to ludzi do 
podłączenia się do kanalizacji. 
Pani Sekretarz 
- gdyby Wojewoda zwrócił uchwałę bo uzna że jest to akt prawa miejscowego to będziemy 
wnosić aby uzupełnić o publikację. 
Prezes ZUK 
- czy mogę prosić aby dopłatę ustalić w wysokości netto bo łatwiej nam wtedy naliczać. 
Głosowanie 0,70zł netto 
10 głosów – za 
4 głosy – przeciw 
1 głos – wstrzymujący się                   uchwała Nr II/16/2018 
Ad. 10 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w WPF na lata 2018 – 2028. 
Radny P. Jaros 
- proszę o podanie dokładnie zadłużenia na koniec III kwartału i koniec 2018 roku,  czy kwota 
podana 29mln jest prawdziwa. 
Pani Skarbnik 
- jest opublikowane na stronie BIP w zakładce budżet i tam jest publikacja sprawozdania. Na 
koniec roku będzie inna, niektóre zadania nie zostały wykonane i nie wszystkie dochody będą 
zrealizowane, zadłużenie będzie znacznie niższe. 
Radny P. Jaros 



- proszę o aktualizację na stronach BIP bo do wczoraj nie było sprawozdania za III kwartały, 
niepełna informacja podważa zaufanie do nas. 
Pani Skarbnik 
- byłam przekonana że jest opublikowane, ostatnio RIO pochwaliła nas że mamy bardzo 
dobrze prowadzoną stronę, sprawdzę dlaczego jeszcze nie ma. 
Głosowanie uchwały 
11 głosów – za 
3 głosy – przeciw 
1 głos  - wstrzymujący się            uchwała Nr II/17/2018 
Ad. 11 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok 
Tak jak ustaliliśmy wpisujemy kwotę dotacji dla OPS 2692zł, deficyt nie ulegnie zmianie. 
Głosowanie 
11 głosów – za 
4 głosy – wstrzymujące się               uchwała Nr II/18/2018 
Ad. 12 
Pani Sekretarz 
- w ciągu 3 miesięcy po wyborach powinny się odbyć wybory do rad sołeckich i zarządów 
osiedli. Pytaliśmy czy kadencja sołtysów też trwa 5 lat, tak to jest taka sama kadencja jak 
Rady, rozpoczynamy zebrania od 7 stycznia. Teraz wg NSA prawo do głosowania ma osoba 
na stale mieszkająca wpisana do spisu wyborców. 
Pan Przewodniczący 
- odczytał uchwałę  w sprawie zarządzenia wyborów do rad sołeckich i zarządów osiedli. 
Głosowanie 
15 głosów –za                                 uchwała Nr II/19/2018 
Ad. 13 
Pan Przewodniczący 
- Uchwała w sprawie ustalenia warunków pracy i płacy Burmistrza. 
Radny P. Jaros 
- w imieniu Klubu PiS chcę podkreślić że zgodnie z rozporządzeniem z 18 maja 2018 roku 
wynagrodzenie składa się z 4 składników: 
Wynagrodzenie zasadnicze od 3400 – 4700max 
Dodatek funkcyjny 1900zł max 
Dodatek stażowy 20% 
Dodatek specjalny od 20% - 40% znów max 
Płaca brutto 10.180zł jest to max kwota 
W uchwale § 2 ust. 2 pkt. 2 wyraża się zgodę na korzystanie z samochodu prywatnego do 
celów służbowych z tym, że ustala się limit kilometrów na jazdy lokalne 300km miesięcznie. 
To jest dodatkowe źródło dochodu, setki mieszkańców dojeżdża i nikt im nie zwraca. Jest 
samochód służbowy i Burmistrz może z niego korzystać, uważamy ten dodatek za 
bezzasadny. Radnemu też przysługuje zwrot kosztów podróży ale Rada wprowadziła dietę, 
która pokrywa wszystkie koszty. W przypadku Burmistrza jest tak samo, § 18 ust. 2 pkt. 
ustawy to tylko Rada ustala wynagrodzenie. 
Radny J. Chmielarski 
Nie podoba mi się jak Sekretarz podrzuca gotowy projekt tłumacząc się że spisała stawki z  
poprzednich. Płaca Burmistrza leży w kompetencji radnych. Jeśli podniesiemy to będzie jak 
wtedy gdy rada chciała podnieść dietę to Burmistrz i Przewodniczący mówili że to nietyczne. 
Na komisji żaden radny nie zaproponował żadnej kwoty, też proponowałem podniesienie 
sołtysom, proponujemy płacę zasadniczą obniżyć o 20%. 



Pani Sekretarz 
- nigdy nie podrzucam wykonuję obowiązki, ktoś powinien projekt przygotować, na projekcie 
mieliście zaznaczone że są to stawki max, nie sugerowałam że musicie taki projekt przyjąć. 
Radny J. Chmielarski 
- płaca Burmistrza leży w kompetencji Rady, pierwszy projekt był dobry z wykropkowanymi 
miejscami. 
Radny W. Tabor 
- Burmistrz nie ma zastępcy i z tego tytułu są większe obowiązki, i tak są oszczędności. 
Pan Burmistrz 
- nie do wysokości wynagrodzenia chciałbym się odnieść ale to czy wynagrodzenie dla osoby, 
która pracuje przez 7 dni w tygodniu po 24 godziny to jest dużo. Samochód jako dodatkowe 
źródło, przez poprzednie lata miałem ten ryczałt aby nie brać samochodu służbowego, na 
spotkania sołeckie i inne jeżdżę swoim samochodem, często ten limit wykorzysta się w ciągu 
tygodnia. Nie angażuję kierowcy tylko jadę swoim lub biorę służbowy. 
Radny J. Chmielarski 
- składam wniosek formalny o obniżenie wynagrodzenia zasadniczego Burmistrza o 20%. 
Radny J. Wiencek 
- uważam za niemoralne obniżanie teraz płacy Burmistrza, w tych wyborach wygrał 
druzgocąco, czy ta Rada ma zabierać, nie wiadomo co zrobione, co planowane czy mamy 
zaczynać od wojenki. 
Pan Przewodniczący 
- jednym proponuje się zabrać a drugim podnieść. 
Poddaję pod głosowanie wniosek radnego Chmielarskiego o obniżenie płacy zasadniczej dla 
Burmistrza o 20%. 
Głosowanie 
5 głosów – za 
10 głosów – przeciw 
Poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie ustalenia warunków pracy i płacy Burmistrza. 
Głosowanie 
10 głosów – za 
5 głosów – przeciw                  uchwała Nr II/20/2018 
Ad. 14 
Pan Przewodniczący 
- poinformował o obowiązku złożenia pierwszych oświadczeń majątkowych w terminie 30 
dni od ślubowania, 
- jeżeli ktoś chce ryczałt na konto proszę o podanie do księgowości, 
- wszelkie sprawy usterek związanych z oświetleniem ulicznym proszę bezpośrednio zgłaszać 
do p. Chyla. 
Pani Skarbnik 
- radny Jaros miał rację że nie ma sprawozdania na stronie, obowiązek umieszczenia za III 
kwartały był do 23 października. W załączniku do obwieszczenia które jest umieszczone są 
ogólne kwoty planowany deficyt był 8.047.394zł a faktyczny 3.666.633zł. zadłużenie na 30 
września 25.732.432,44zł. Oczekujemy na zwrot unijnych środków bo wcześniej płacimy 
swoimi – za termomodernizację Urzędu 900tys, za wodociągi ile naprawdę wyniesie deficyt i 
stan zadłużenia dopiero po zakończeniu roku faktycznie będzie wiadomo. 
Radny P. Jaros 
W obwieszczeniu pisze zadłużenie ponad 29mln. 
Radny R. Dębicki 



- chciałbym się odnieść do tego gdy radny Jaros chciał się zapytać o sprawozdanie Burmistrza 
nie pozwolono, sugeruję rozsądek. Przewodniczący mówi że nie ma tego w porządku obrad a 
przy uchwałach też nie ma. 
Myślę że Burmistrz też chciałby się odnieść do pytań od razu proszę o rozsądek. 
Pan Przewodniczący 
- co innego uchwała a co innego sprawozdanie Burmistrza, czy mogą być pytania to należy 
ustalić i Burmistrz będzie odpowiadał. 
Radny P. Jaros 
- proszę aby sprawozdanie Burmistrza było dostarczane w formie pisemnej przed sesją 
każdemu radnemu żebyśmy mogli się przygotować, tak jest praktykowane w innych radach. 
Radny J. Kubiec 
- jestem nową osobą w radzie, aby wyjść z układu 5 – 10 – 15 proponuję powołać Komisję ds. 
rzeki Mierzawy, spodziewałem się czegoś innego, niż to co jest, pracuję w Zespole 
Świętokrzyskich Nadnidziańskich Parków Krajobrazowych w Kielcach. Moglibyśmy 
wystąpić o pieniądze na rozwój turystyki, infrastruktury, poprawę pracy rolników. Mierzawa 
jest dopływem Nidy jest szansa na pozyskanie dużych pieniędzy, szansa dla naszej gminy dla 
zrobienia czegoś dobrego dla mieszkańców. 
Radny J. Chmielarski 
- odczytał interpelację dotyczącą aktualnych problemów gminy – treść stanowi załącznik do 
protokołu i jest umieszczona na BIP. 
Przytoczył zapis z protokołu sesji z 30 stycznia 2012 roku – Pan Przewodniczący powiedział 
„ ja pisemnie odniosę się do tej sytuacji i nie będę zwracał, nieświadomie brałem pieniądze” 
Radni tamtej kadencji daliście przewodniczącemu 50% kwoty bazowej, powinien brać niecałe 
900zł, rada mogła podjąć uchwałę 50% półtorakrotności kwoty bazowej. Burmistrz wypłaca 
Przewodniczącemu wyższą dietę. 
Pan Burmistrz 
- jest interpelacja udzielimy odpowiedzi na piśmie. 
Pani Sekretarz 
- czy radny może przekroczyć kwotę 900zł a przewodniczący nie? 
Radny J. Chmielarski 
- radny też może mieć półtorakrotność stawki bazowej. 
Pan Przewodniczący 
- słuchając pewnych sugestii, wszystkie uchwały są w nadzorze Wojewody badane dokładnie, 
jeśli coś niezgodne to nam cofają. Widać że Pan Chmielarski chce rozliczać wszystkich, może 
ma jakiś cel, stare powiedzenie mówi, żeby komuś zwracać uwagę trzeba zacząć od siebie. 
Jeśli będziemy szukać a nie robić coś dla społeczeństwa to po co my tu przychodzimy, czy 
ktoś kogoś na siłę przyciąga. 
Radny J. Chmielarski 
- podtrzymuję z pełną odpowiedzialnością, że Rada podjęła prawidłowo tylko nie jest 
wypłacane zgodnie z uchwałą. 
Radny J. Strzelec 
- jest statut, jestem w jednej komisji, to kto skreślił ? 
Pani Sekretarz 
- możecie zmienić statut i ilość komisji i składy, może być mniej komisji. 
Radny J. Wiencek 
- w poprzedniej Radzie głosowaliśmy nowy statut, pamiętam 4 lata temu jak wyglądały 
zapisy do komisji, była lista sami zapisaliśmy się, później rezygnowaliśmy żeby w każdej 
było jednakowo. Polityka przyszła z góry są Kluby, nie mamy wyjścia że ktoś nami 
manipuluje. 
Radny P. Jaros 



- wniosek do Przewodniczącego, przewodniczący ma łączyć a nie dzielić, wniosek żeby 
swoich osobistych spraw nie wytykał tylko skupiał się na profesjonalnym prowadzeniu obrad, 
komentarz  po wystąpieniu radnego Chmielarskiego był nie na miejscu, nie godzi się, funkcja 
przewodniczącego zobowiązuje. 
Pan Burmistrz 
- interpelacje wprowadzić do porządku obrad – dziwię się kolegom, którzy głosowali nad 
statutem i wiedzieli jakie są zmiany. Nam jako Urzędowi wygodniej było udzielać 
odpowiedzi bezpośrednio na sesji. Aktualny stan prawny wiąże się z tym że teraz trzeba 
wnikliwie rozpatrywać i upubliczniać, na tyle zadań jakie mamy to teraz wydziały będą 
siedzieć po godzinach, 
- z jednej strony przerażenie że jest duże zadłużenie choć jest ono bezpieczne , z drugiej chęć 
rozdawać, jestem odpowiedzialny za to jak prowadzić żeby nie mieć nadmiernych długów. 
- informacja o pracy Burmistrza dawać z materiałami, proszę aby były konkretne pytania a nie 
przedstawienie medialne, będę odpowiadał, 
- wniosek radnego J. Kubiec aby był a regulacja rzeki Mierzawy, tak jestem za tym ale oby 
udało się łącznie z tym, aby powstał zbiornik retencyjny, 
- chcemy pracować ze wszystkimi radnymi opozycja ma kontrolować – tak nie boimy się 
kontroli, 
- sprawa diet jestem przekonany że wszyscy byli pewni, że odnosiło się to  
Czego szukamy poklasku, to nie jest działanie na rzecz dobra ludzi. 
Radny J. Wiencek 
- zgadzam się z Piotrem że Przewodniczący ma łączyć i on łączy, wszyscy mamy rozmawiać i 
nie możemy podpuszczać żeby kogoś zezłościć. 
Radny J. Strzelec 
- ładnie Pan pochwalił radnego że chce oczyścić rzekę, ale gdy ja zgłosiłem targowisko to 
dlaczego nie próbować pozyskać pieniędzy. 
Radny P. Jaros 
- proszę abyśmy mogli się lepiej i wnikliwiej przygotować abyśmy dostawali sprawozdanie z 
pracy Burmistrza tak jak było w Powiecie. 
Pani Sekretarz 
- Zarząd Powiatu jest organem kolegialnym, jest im łatwiej przygotować a my 
przygotowujemy 2-3 dni przed sesja. 
Pan Burmistrz 
- nie jest możliwe żebyśmy wcześniej dosyłali, jest to publikowane na BIP, na dziś nie 
będziemy dawać, przy tej dynamice pracy i ilości spraw. Nie da się porównać gmin y i 
powiatu. 
Radny P. Jaros 
- odnośnie inwestycji i zadłużenia to historia oceni, mam porównanie gminy i powiatu, radny 
powiatu jest dobrze przygotowany. 
Ad. 15 
Zamknięcie obrad. 
 

Na tym protokół zakończono 
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